
Tekniska och ekonomiska delegationen. Möte nr 1, 2024 

Tid: 09:30-11:30 

Plats: Göta älv 

Närvarande:  

Marianne Erlandson Göteborg  

Christer Bergman Göteborg  

Anna Lanne Davidson Göteborg  

Jesper Normén Ale  

Sofie Tauson Ale  

Jessica Stenhoff Härryda  

David Sparredal Härryda  

Anders Holm Kungälv  

Pia Jakobsson Kungälv  

Markus Johanen Lerum  

Tony Strandh Mölndal  

Andreas Hultman Partille  

Malin Bugaj Partille  

Mats Boogh Stadshus AB  

Karin van der Salm Gryaab  

Mikael Sandström Gryaab  

Jan Karlsson Gryaab  

Hanna Strand Gryaab  

Kristina Augustsson Gryaab  

Nästa möte: 240613 Klockan 09:00  

Plats: Göta älv Ryaverket  

Kontaktperson: Kristina Augustsson 031-64 74 80 

1. Förmöte för delägarkommunerna 

Protokollförs ej.  



 

2 

2. Sammanträdets öppnande  

Marianne Erlandson hälsar välkommen och öppnar sammanträdet. 

3. Val av ordförande och justeringsperson 

Marianne Erlandson utses till ordförande för sammanträdet. 

Tony Strandh utses till justeringsperson.  

4. Protokoll  

Det antecknas att deltagarna har fått protokollen från föregående möten med TED den 26 

oktober, 5 december 2023 samt 11 januari 2024 och styrelsesammanträden den 26 oktober och 

11 december 2023.  

5. Informationspunkter  

a) Lånebild  

Mikael Sandström redogör för lånesituationen till och med 31 december 2023 vilket 

sammanfattas enligt följande. Gryaabs låneskuld ökade med 27 miljoner. Det innebär att bolagets 

skuld uppgår till 1,1 miljard kr den 31 december 2023. Gryaabs hade under året en genomsnittlig 

ränta på 1,88 %. Ränteprognosen för 2024 är 2,42 %.  

b) Årsredovisning 2023  

Mikael Sandström redogör för Gryaabs årsbokslut 2023 vilket sammanfattas enligt följande. 

Utfallet blev – 24,3 mkr mot budgeterade -24 mkr. Den senaste prognosen för helåret låg på -33 

mkr. Det finns flera avvikelser inom budgeten som tar ut varandra framförallt i form av lägre 

biogasintäkter och lägre konsultkostnader för Nya Rya.  

Budgeterade personalkostnader för 2024 ligger på samma nivå som för år 2023. Skälet till det är 

bland annat att Gryaab tagit större hänsyn till att rekryteringar försenas. 

Marianne Erlandson framför önskemål om en särredovisning av VA-kollektivets kostnader och 

intäkter enligt krav i Lagen om allmänna vattentjänster. Intäkter och kostnader för sådant som 

görs åt annan än huvudmannen skall inte ingå i särredovisningen, tex slam från enskilda 

anläggningar, rötning av glass, mm. Gryaab ska ta med en särredovisning av VA-kollektivets 

kostnader och intäkter  i årsredovisningen för 2024. Marianne pekar även på att Gryaab ska se 
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över Teckal-reglerna, särskilt om Gryaab vill sälja mer tjänster än de som direkt kommer av 

avloppsverksamheten.  

c) Månadsrapport vattenrening oktober-december 2023  

Karin van der Salm redogör för reningsresultatet för 2023 vilket sammanfattas enligt följande. 

Gryaab klarade alla mål för 2023. Mängden kväve landade på 976 ton. Gränsvärdet för kväve är 

1000 ton/år (rullande medelvärde per tre kalenderår).  

d) Avgiftsfördelning slutavräkning 2023 

Anna Lanne Davidson redogör för avgiftsfördelning slutavräkning 2023. Den preliminära 

avgiftsfördelningen avvek väldigt lite från den slutliga. Alla delägarkommuner utom Göteborg 

fick pengar tillbaka. 

e) Avgiftsfördelning Budget 2024  

Anna Lanne Davidson redogör för avgiftsfördelning budget 2024 vilket sammanfattas enligt 

följande. Gryaabs budget för 2024 beslutades med en avgift på 355 mkr som kommer fördelas på 

ägarkommunerna. 80 % av det som debiteras preliminärt kommer ifrån kommunernas prognos 

för 2024. Resterande 20 % av budgeten kommer debiteras utifrån uppmätta flöden. 

f) Mätning av avloppsvatten och nederbörd september-december 

2023 och korrigeringar/avvikelser 2023.   

Anna Lanne Davidson redogör för mätning av nederbörd och korrigeringar/avvikelser under 

2023 vilket sammanfattas enligt följande. 2023 har varit det mest nederbördsrika året sedan 2006 

vilket skapade höga flöden i de flesta kommuner.  

Kungälv, Lerum och Partille har legat på eller nära avvikelsegränserna. 

Ale har överstigit avvikelsegränsen utan att det funnits en känd orsak. Nu har ett område 

identifierats där det misstänks finnas ett inläckage. Frågan är under utredning.  

Härryda fick under 2023 en ny anslutning från Hindås som förklarar varför kommunen ligger 

mot den övre gränsen. 

Mölndal hade problem med en mätare vid Järnvägsgatan i Mölndal från september 2022 -oktober 

2023 som gjorde att flödena behövde korrigeras under en längre period. Efter att mätaren vid 

Järnvägsgatan bytts ut bedöms uppmätta flöden som rimliga igen 
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De stora flödena har lett till ökad bräddning, framförallt till Göta Älv. Gryaab har aldrig pumpat 

så mycket som bolaget gjorde i år. Det finns alltså stora incitament att bygga bort tillskottsvattnet. 

Även med Nya Rya kommer Gryaab inte kunna ta emot för stora flöden. Gryaab arbetar med 

bräddstrategin som förväntas kunna implementeras under 2024 och ska säkerställa att man renar 

rätt flöden.  

g) Lägesrapport Nya Rya 

Jan Karlsson redogör för lägesrapport Nya Rya vilket sammanfattas enligt följande. 

Investeringskostnaden på 4-6 miljarder kr är preliminär och uppskattad utifrån ekonomisk 

rimlighet. Göteborg efterfrågade i vilket års prisnivå den preliminära kostnaden anges. Gryaab ska 

presentera förstudien för Nya Rya i oktober 2024. Förstudien påbörjas under 2025.  

Styrelsen ska fatta beslut om Pumpstation In i september 2024. Alla delägarkommuner behöver 

därefter ta ställning till beslutet. Gryaab har startat upphandling om samverkansentreprenör. 

h) Ansökan om nytt miljötillstånd  

Jan redogör för ansökan om nytt miljötillstånd vilket sammanfattas enligt följande. Ansökan om 

vattenverksamhet och grundvattenssänkning m.m. lämnades in i slutet av 2023. Ansökan om nytt 

miljötillstånd ska behandlas av styrelsen i februari och lämnas in i mars 2024. 

Jan redogör för tillståndets ram, villkor och teknikval. Läkemedelsrening är inte en del av ansökan 

men kommer förmodligen ändå komma till följd av avloppsvattensdirektivet. Gryaab kommer att 

ansöka om tillfälliga villkor under byggtiden. 

Ingen i TED har några synpunkter på att Gryaab lämnar in ansökan i enlighet med vad som 

redovisats på mötet och på tidigare samverkansmöten kring miljötillståndet. Kretslopp och vatten 

i Göteborg framför att man vill följa de dimensionerande kraven.  

i) Projekt Mölndalsån  

Malin Olsson redogör för projekt Mölndalsån vilket sammanfattas enligt följande. Gryaab 

färdigställer nu detaljprojekteringen. Bolaget har köpt en fastighet i området för att tillfälligt 

kunna lägga om E6, få en serviceväg och kunna genomföra byggetablering. E6 kommer att vara 

öppen men ha begränsad framkomlighet. Gryaab försöker att planera in byggnationen under 

planerade tågstopp. 
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Dimensioneringen på kommande två ledningar är större än på den befintliga, både var för sig och 

tillsammans. Syftet är både att öka kapaciteten och att möjliggöra framtida underhåll.  

Projektet beräknas vara färdigt 2027. 

Hanna Strand redogör för åtgärdsplan för höga flöden i Mölndal. Gryaab och delägarkommunera 

behöver prioritera åtgärder för att minska mängden tillskottsvatten. Bättre prognoser på 

regnmängder och flöden kan bidra till att man kan minska bräddningen. Gryaab och Mölndal för 

en dialog om möjliga åtgärder för att förbättra situationen vid Hedin bil men sannolikheten att 

man hittar någon åtgärd är liten. TED diskuterar möjligheten att använda AI.  

j) Bollebygd 

Karin van der Salm redogör för läget med Bollebygd. Bollebygds kommunfullmäktige beslutade i 

december 2023 att ge teknik- och servicenämnden i uppdrag att arbeta vidare för att möjliggöra 

framtida avloppsrening i egen regi.  

k) Vision  

Malin Olsson redogör för två förslag till ny vision samt processen att ta fram den nya visionen  

6. Diskussionspunkter  

a) Mall för rapportering av förändringar av tillskottsvatten till 

Länsstyrelsen  

Karin van der Salm redogör för punkten. Tillskottsvattnet fortsätter att minska vilket är mycket 

positivt. Mallen för rapportering kan användas även i år. Delägarkommunerna kan även justera 

mallen så att den passar för kommunen och dess åtgärder. Mallen ska skickas in till Gryaab senast 

den 15 maj 2024.  

7. Beslutspunkter   

a) Val av arbetsutskott och ordförande  

TED beslutar att lämna arbetsutskottet oförändrat.  

TED beslutar att välja Marianne Erlandson som ordförande för TED under 2024. 

b) Arbetsformer för Ted  

TED beslutar att bordlägga punkten till nästa möte.  
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c) Borttagande av årliga avläsningar av flödesmätare   

Hanna Strand redogör för punkten vilket sammanfattas enligt följande. Vid tidigare revisioner har 

man kommit fram till att man inte behöver manuell avläsning som standard. Man använder idag 

digital avläsning och kan komplettera med manuell avläsning om behovet skulle uppstå. TED 

beslutar att ta bort ordinarie manuell avläsning. 

Underskrift sekreterare: 

Underskrift justerare: 

NN: 

NN: 


